
Protokół Nr 23/2012 
z posiedzenia XXIII Sesji Rady Gminy Obryte 

z dnia  30  listopada   2012 roku 
 
Rozpoczęcie posiedzenia – godz. 13.00. 
 
Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji  i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXII posiedzenia Sesji. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy, w tym informacja o realizacji 

zadań w zakresie inwestycji na terenie gminy. 
6. Omówienie stanu dróg powiatowych na terenie gminy.  
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Obryte na 

2012 r. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Obryte . 
9. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako 

podstawa obliczania podatku rolnego . 
10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

środków transportowych. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i 

porządku na terenie Gminy Obryte, 
13. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty, 
14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia terminu, częstotliwości i trybu 

uiszczania opłat za gospodarowanie  odpadami komunalnymi, 
15. Podjęcie uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty  za 
      gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli  
      nieruchomości. 
16. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu 
      świadczenia usług odbierania odpadów komunalnych od właścicieli  
      nieruchomości i zagospodarowania  tych odpadów,  w zamian za uiszczoną  
      przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 
      komunalnymi, 
17. Podjęcie uchwały w sprawie zgłoszenia przedstawiciela Gminy Obryte do 

składu Powiatowej Rady Zatrudnienia w Pułtusku na kadencję lat 2012-2016. 
18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii w przedmiocie zmiany nazwy 

miejscowości Nowy Gródek na nazwę Gródek Nowy. 
19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii w przedmiocie zmiany nazwy  

miejscowości  Stare Zambski na nazwę Zambski Stare. 
20. Ocena wykorzystania środków budżetowych przez  Ochotnicze Straże 

Pożarne. 
21. Ocena przygotowania gminy do okresu zimowego. 
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22. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
23. Wolne wnioski i informacje. 
24. Zakończenie obrad. 

 
Ad. 1. Otwarcie Sesji  i stwierdzenie prawomocności obrad . 
 
Otwarcia posiedzenia XXIII Sesji Rady Gminy  dokonał Pan Krzysztof  Oleksa  –  
Przewodniczący Rady Gminy  Obryte. Powitał wszystkich obecnych na posiedzeniu . 
Następnie Przewodniczący Rady  Gminy stwierdził prawomocność obrad. Na stan 
15 radnych obecnych jest 15, co stanowi quorum do podejmowania decyzji i uchwał. 
Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad.2. Przyjęcie porządku obrad. 
 
P.Przew.RG – porządek obrad wszyscy radni otrzymali. Proszę o zgłaszanie uwag 
lub zmian do proponowanego porządku obrad . 
Uwag ani propozycji zmian w porządku nie wniesiono. 
Za przyjęciem porządku obrad głosowało 15 radnych (100% obecnych). 
 
Porządek obrad został przyjęty. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu Pani Jolancie Łasiewickiej –działkowiczce z Zambsk 
Kościelnych.  
P.Łasiewicka – nasz problem polega na tym, że mamy działkę w Zambskach 
Kościelnych , z której jest wydzielona droga, którą dojeżdżają działkowicze 
mieszkający za naszą posesją. Za naszą posesją droga jest już drogą gminną, my 
płacimy podatki, ta droga była używana przez wszystkich, chcemy zrobić porządek, 
żeby nasze dzieci później nie miały z tym kłopotu. Wielokrotnie rozmawialiśmy z 
Panem Wójtem a  Pan Wójt nie chce podjąć jednoosobowo decyzji, dlatego 
serdecznie zwracamy się do Rady Gminy, żeby nam pomogła w tej sprawie. 
Zostawiłam pismo na ręce Pana Przewodniczącego , więc jest do wglądu. Drugie 
pismo jest u Pana Wójta i liczymy na państwa pomoc , że nam pomożecie 
uregulować tą sprawę. My płacimy podatki za tą drogę i przyjdzie taki czas, że 
zagrodzimy ją i wtedy działkowicze mieszkający za nami nie będą mogli dojechać do 
swoich działek. 
P.Borczyński – proszę powiedzieć konkretnie o co chodzi. 
P.Łasiewicka – my mamy działkę na ul. Modrzewiowej 8, chodzi o przekazanie drogi 
gminie o długości ok. 100 m i szerokości 3 m. 
P.Przew.RG – przyjąłem pismo od Pani w tej sprawie, rozpatrzymy to na komisjach i 
na sesji podejmiemy decyzję. 
P.Wójt – pani propozycja wiąże się z wydatkami finansowymi i ze zmiana budżetu 
naszej gminy na 2013 r. , dlatego musimy na komisjach rozpatrzeć to i podjąć 
decyzję. To nie jest tylko jeden problem u Pani, takich spraw jest więcej. 
P.Łasiewicka –w 2010 r. , kiedy pisałam do Pana Wójta, to pan mi odpowiedział, że „ 
w związku z tym, że nie mamy funduszy na wykup jest gwarancja, że to zostanie 
wykupione w roku 2012”. 
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P.Wójt - w 2012 roku na pewno nie wykupimy. Mamy inne priorytetowe zadania, 
rada decyduje o wydatkach. Dziękujemy Pani za przedstawienie problemu. 
Ustosunkujemy się do tego pisma. 
 
Ad.3. Przyjęcie protokołu z  XXII posiedzenia Sesji. 
 
P.Przew.RG – protokół z XXII posiedzenia Sesji był wyłożony  do wglądu.  
Uwag nie wniesiono , propozycji zmian również. 
Za przyjęciem protokołu z  XXII  posiedzenia Sesji  głosowało 15 radnych . 
Protokół z XXII  posiedzenia Sesji Rady Gminy został przyjęty . 
 
Ad.4. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
 
P.Wiśniewski – droga Ciółkowo-Gostkowo jest przez powiat dalej niedokończona. 
Zwracam się do Pani z ZDP , żeby tam założyć barierki a Pana Wójta bym prosił       
o 4 lampy. Tam doszło do różnych wypadków na tej drodze i to jest naprawdę 
niebezpieczny odcinek. Tam są rowy o głębokości nawet 3 m. Dużo dzieci chodzi tą 
drogą i dorośli również. Może tam dojść do poważnego wypadku. 
P.Łojek – wszyscy wiemy, że został sprzedany majątek w Sokołowie Parcele – 
mleczarnia. Mieszkańcy Sokołowa Parcele liczą, że jakiś napływ gotówki do nas 
spłynie. 
P.Chmiel – droga do Zambsk Kościelnych była robiona w czynie społecznym 20 lat 
temu. Ta droga pęka i w tej chwili można ją niewielkimi kosztami naprawić. Po 
zimie będą to większe koszty. Boki tych dróg są zawsze wyższe od jezdni. Tam się 
gromadzi woda, która wpływa w szczeliny i zimą wysadza asfalt do góry. Robią się 
duże dziury. W Zambskach Kościelnych od skrzyżowania w kierunku kościoła jest 
położony chodnik, który ma 20 lat. Woda wymyła płytki i istnieje zagrożenie, że ktoś 
może złamać nogę lub ulec jakiemuś wypadkowi. Ludzie chodzą tym chodnikiem do 
kościoła i wracają po nocy. Nie ma oświetlenia, więc to też grozi wypadkiem. Przy 
posesji Pana Wiśniewskiego potworzyły się duże zagłębienia sięgające nawet do 20 
cm. Należałoby to też poprawić przed zimą, żeby nie doszło do wypadku. 
P.Przew.RG – proszę o zadawanie pytań skierowanych do Pana Wójta. Na temat 
dróg powiatowych będziemy dyskutować w  punkcie dot. dróg powiatowych. 
 
Ad.5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy, w tym informacja o realizacji 
zadań w zakresie inwestycji na terenie gminy. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu Panu Wójtowi. 
P.Wójt – przedstawię sprawozdanie z działalności Wójta od ostatniej sesji tj. 22 
października do dzisiaj. Rozliczyliśmy w 100% inwestycję w Sadykrzu, środki w 
kwocie 243.000 zł wpłynęły na nasze konto, także Gminny Dom Kultury jest 
zrealizowany w całości i rozliczony. Pora jest zimowa, więc duży nacisk położyłem 
na przygotowanie do zimy a szczególnie dróg gminnych o nawierzchni żwirowej. 
Aura była sprzyjająca, większość dróg gminnych porównaliśmy naszą równiarką. 
Wydaje mi się, że stan dróg gruntowych nie jest zły. 
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Na wcześniejsze interwencje mieszkańców wsi Cygany i wsi Sadykierz 
przystąpiliśmy do odrestaurowania rowu sposobem gospodarczym (naszą koparką), 
efekty tego powinny być dobre. W tym roku odrestaurowaliśmy rowy na dł. ok. 4 
km nie licząc poprawek na przepustach. 
W dniu 22 listopada byliśmy na spotkaniu zorganizowanym przez Regionalną Izbę 
Obrachunkową, byli wszyscy samorządowcy z naszego rejonu i z powiatów 
sąsiednich. Głównym tematem spotkania były sprawy gospodarki odpadami 
komunalnymi. Będziemy omawiać ten temat przy podejmowaniu uchwał w tej 
sprawie. 
W dniu 23 listopada byłem z Panią Skarbnik w Urzędzie Marszałkowskim w celu 
podpisania umowy na 1.524.000 na wykonanie sieci kanalizacyjnej wraz z 
przepompowniami we wsi Sadykierz. Wcześniej były konsultacje społeczne , czy 
mieszkańcy wyrażają zgodę na przyłączenie do sieci. Był poruszony temat , co dalej 
robić z budynkiem po byłej szkole. Tylko jedna osoba była przeciwna sprzedaży, 
zbycia tego majątku szkoły. W chwili obecnej jest robiona wycena tej nieruchomości. 
Nadal trwają prace nad drogą Psary Nowiny. Ten tryb, który był przyjęty wcześniej, 
to nic by z tego nie wyszło. Poszliśmy innym trybem ze spec ustawy na nowo 
prowadziłem rozmowy z Nadleśnictwem i z Architekturą . Na dzień dzisiejszy jest 
prowadzone wydzielenie , projekt mapy jest robiony i do poniedziałku ma być 
zrobiony. Musimy wykonać nowy projekt drogi. Ten tryb doprowadzi do finału tej 
sprawy. Nadleśnictwo bardzo dobrze podeszło do tej sprawy, będzie tylko 
symboliczna wycena , którą trzeba będzie zapłacić za ten odcinek drogi. 
Najwięcej czasu poświęciliśmy tu z Panem Kierownikiem Dygą i całym sztabem 
dowodzącym na przygotowanie uchwał śmieciowych i wprowadzenia nowego 
systemu gospodarki odpadami. 
Drugim bardzo ważnym zadaniem było opracowanie projektu budżetu gminy na 
2013 r., który jest złożony w RIO. Spięliśmy budżet bez kredytu , bo w ubiegłym 
roku musieliśmy wziąć 700.000 zł kredytu, żeby spiąć ten budżet i żeby RIO przyjęło, 
ponieważ jak wiecie Państwo w budżecie wydatki bieżące muszą się równać 
dochodom bieżącym. W tym roku spłaciliśmy 700.000 zł kredytu i 360.000 zł odsetek. 
W nowy rok wchodzimy z wolnymi środkami . 
 
Ad.6. Omówienie stanu dróg powiatowych na terenie gminy.  
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Anna Krysiak – zastępca Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych – na terenie 
gminy Obryte powiat administruje 49 km dróg, głównie są to drogi o nawierzchni 
twardej, asfaltowej. W tym roku powiat nie wykonał żadnych inwestycji drogowych 
na terenie gminy Obryte, były wykonywane roboty w ramach bieżącego utrzymania 
dróg. Odniosę się do pytań Pana radnego Wiśniewskiego – w Ciołkowie mamy 
jeszcze do wykonania prace na około tygodnia czasu. Jest tam przewidywane 
nawiezienie ok. 400 ton ziemi, pospółki do zagęszczenia , żeby wzmocnić starty  i 
odnowić pobocza, nic mi nie mówiono o barierkach , ale ja te barierki zgłoszę 
Dyrekcji. 
Jeżeli chodzi o drogę na Zambski – niewiele tu było robione, przekażę kierownikowi, 
żeby to sprawdził i ewentualnie z Panem radnym się skontaktował i uzgodnił zakres 
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robót. Nie wiem, czy się uda jakieś większe roboty zrobić ze względu na nadejście 
zimy, ale elementy zagrożenia chodnika to będę się starała przekazać , żeby w 
najbliższych dniach te zabezpieczenia wykonać. 
Mam wykaz robót, jakie były robione na terenie Państwa gminy, nie będę ich czytać, 
bo są to czynności w ramach bieżącego utrzymania . Dysponujemy nową dobrą 
koparką . Podstawa jest taka, żeby obniżać pobocza i żeby nie było zastoju wody.  
My będziemy stopniowo obniżać te pobocza, tylko w ramach współpracy byśmy 
prosili o odbiór tej ziemi. Z Panem Wójtem będziemy uzgadniać takie techniczne 
sprawy i sukcesywnie gmina po gminie się tym zajmujemy. 
Temat zakrzaczeń – były usuwane w Ciółkowie, Ciółkowo-Gostkowo. W tej chwili 
firma zewnętrzna porządkuje te rowy i usuwa zakrzaczenia. Jest taki priorytet, żeby 
w pierwszej kolejności wykonywać naprawy nawierzchni a w następnej 
zakrzaczenia . Być może nabędziemy nową kosiarkę bijakową, w związku z tym ta 
sytuacja ulegnie poprawie. Zakrzaczenia widziałam i nie ulega wątpliwości, że są do 
usunięcia. 
 Jeżeli chodzi o plany na przyszłość  - zarząd Powiatu zajmował się tematem 
remontu dróg powiatowych i jest określone, że w najbliższych latach w państwa 
gminie jest przewidywany do remontu odcinek drogi Pułtusk-Obryte od Psar do 
Obrytego. Przewidywane jest poszerzenie i nakładka na długości ok. 1,8 km. Zarząd 
ustalił, że wysokość środków przeznaczonych na remonty dróg powiatowych w 
każdej gminie będzie porównywalny , jednak zakres wykonywanych zadań w 
gminie będzie uzależniony od udziału finansowego gminy. Będą prowadzone 
rozmowy pomiędzy Gminą a Zarządem Powiatu i wtedy będzie ustalony 
szczegółowy harmonogram. Wszystkie środki na to zadanie byłyby skierowane na 
prace budowlane, ponieważ taki remont nie wymaga sporządzania dodatkowych 
dokumentów. Jeśli Państwo macie inne sprawy, to ja zanotuję . W chwili obecnej 
mniej pracuję w terenie a więcej w biurze, więc nie bardzo jestem przygotowana, 
żeby dyskutować o konkretnych sprawach. Ja to wszystko zapiszę i przekażę lub 
sama się udam w teren. Wasza gmina nie jest mi obca, jeździłam po waszej gminie. 
P.Król – chodzi mi o przystanek w Gródku Rządowym k. Pana Jackowskiego. 
Autobusy zatrzymują się na środku drogi, bo na poboczu nie można się zatrzymać. 
Dzieci stoją na posesji u Pana Jackowskiego . 
P.Przew.RG – w Psarach na tym przepuście po środku wsi, już około roku trwają 
prace i poprawki, został postawiony znak ograniczający prędkość do 30 km, niejedna 
osoba może już tam mandat zapłaciła i dalej się z tym nic nie robi. Powinno to być 
naprawione. 
P.Smyk – sołtys wsi Obryte- jak było zawalone, to Pani Dyrektor była na miejscu , ja 
też interweniowałem w tej sprawie. Prawa strona jak się jedzie do Pułtuska , zapadło 
się i jest dół. Następna sprawa – od Psar do Obrytego ma być poprawiana 
nawierzchnia drogi a czy widziała Pani odcinek od Pana Książaka do DPS-u jak 
wygląda. Po prawej stronie to nie przejedzie. Były robione chodniki, pozapadało się 
całkowicie. Koło DPS-u są wgłębienia i doły. Prośba jest , żebyście przedłużyli ten 
odcinek drogi nie do Obrytego, tylko do Posterunku Policji trzeba zrobić. 
P.Łojek – chodzi o drogę Sokołowo-Cygany w kierunku Rząśnika , tam już nie jest 
zakrzaczenie, tylko zadrzewienie. Tam trzeba użyć pił motorowych. Proszę o 
podjęcie działań. 
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P.Karczewska – chodzi mi o drogę Psary , w 2011 roku mieszkańcy wystosowali 
pismo do ZDP w sprawie rowów. Rowy na dzień dzisiejszy nie zostały poprawione a 
miały być zrobione do końca wakacji. Po większych ulewach robi się tragedia w 
niektórych gospodarstwach. Odpowiedzi nie dostaliśmy na to pismo. 
P.Borczyński – droga w Ciołkowie to jest zarwana już pewnie przez 10 lat, w tym 
roku przywieźli palików drewnianych i „odpieprzyli” tylko, czy to jest robota na 
miarę tego wieku. Trochę deszczu popada i wszystko zmyje. Doły okropne. Drzewa 
na drodze do Ciółkowa i Gostkowa złączyły się górą korony , nie można uprawiać 
pól, bo trudno jest przejechać  z czymkolwiek, jak jest wyżej ułożone. Rowy 
zarośnięte, nasadzone drzew, nie koszone to jest w ogóle. Do tego dojdzie, że drzewa 
k. Pana Orłowskiego są tak duże i spadają ogromne gałęzie i mogą kogoś zabić. 
Proszę nam konkretnie odpowiedzieć, kiedy to będzie zrobione i to dobrze zrobione. 
P.Kruszewska –sołtys wsi Ciółkowo Małe - zwracałam się do Pana Wójta 
kilkakrotnie o usunięcie zastawek, zastawki stały od miesiąca maja, doszło do 
wypadku . Zgłaszałam  to również do Zarządu osobiście , dostałam odpowiedź , że 
w miarę możliwości będzie to robione. Zrobione jest trochę, ale dalej zastawki stoją. 
Idzie zima, jeżdżą autobusy, jeżdżą ciągniki z przyczepami , tam jest trudno 
poruszać się po tej drodze . Już doszło do wypadku ,ale dojdzie jeszcze wielokrotnie . 
Mieszkańcy wielokrotnie przychodzili do mnie i mówili co to za Zarząd, żeby od 
maja postawić zastawki i nic z tym nie robić. Na drodze od Obrytego do Ciółkowa 
krzaki fruwały po drodze, to jest tragedia. Tak być nie może. Ludzie pytają, kiedy w 
końcu te zastawki zostaną usunięte. 
P.Linka – sołtys wsi Zambski Kościelne – w Zambskach Kościelnych na 
skrzyżowaniu , wyjeżdżając od Państwa Rogulskich nie widać jest absolutnie nic. 
Druga sprawa – jak wyjeżdża się w kierunku Obrytego jest wybita dziura i trzeba 
zjechać na lewą stronę a to jest bardzo niebezpieczne. Zgłaszałam to również do Pana 
Wójta. 
P.Smyk – wszystkie te zgłaszane problemy zróbcie, ale później . Pierwsza 
podstawowa sprawa póki nie ma mrozu, zróbcie tą drogę przez ten las. Wie Pani, ile 
tam ludzi zginęło. Jak jest krawędź jezdni , zrobiła się koleina. Droga jest węższa jak 
powinna być. Za tą koleiną pobocze jest wysokie i teraz przy tej wąskiej drodze nie 
wjedzie pod górkę, bo będziemy się zsuwać. Miałem tam wypadek, zróbcie to, bo jest 
trochę zrobione. Dokończcie to tak, jak zaczęliście robić, żeby samochody mogły się 
minąć. 
P.Wiśniewski – jeździłem z Panem Kierownikiem przez las Gostkowski i widział, że 
w lesie jest mostek , że można tam się w górę wybić. Trzeba to poprawić. 
P.Borczyński – jak coś naprawiacie, to róbcie to dobrze. To nie jest technologia XXI 
wieku na robienie dróg. 
P.Przew.RG – na drodze w Obrytem przed cmentarzem k. Pana Jackowskiego 
popada niewielki deszcz i tam się robi jezioro. Dzieje się to już od jakiegoś czasu i 
nikt z tym nic nie robi. Dzieci chodzą tamtędy do szkoły, jeżdżą samochody , 
opryskują , ochlapują . Może coś z tym byście zrobili. 
P.Skoczylas – chodzi mi o odcinek drogi od Rozdział w kierunku Cygan , kilka lat 
temu był budowany wodociąg i na przepustach z jednej strony pozapadała się 
jezdnia. Są to dosyć głębokie zapadnięcia. W Sokołowie mieszkańcy chowają dużo 
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bydła, czy można byłoby jakieś oznakowanie zrobić na odcinku tej drogi przez 
Sokołowo. 
P.Rogulski – sołtys wsi Rozdziały – w miejscowości Rozdziały k.Pani Kwiatkowskiej, 
która nasadziła sobie brzózek i nie chce ich wyciąć a tam się wyjeżdża z drogi 
gminnej i nic nie widać. Gałęzie zasłaniają widoczność. Zgłaszałem dwa razy i 
prosiłbym, żeby były usunięte. 
P.Krysiak – wniosek z tego jest taki, że przedstawiciel Zarządu powinien być u 
Państwa częstym gościem. Jadąc do Państwa , uważałam, że aż tyle tych spraw nie 
będzie. Starałam się wszystko zanotować, uporządkuję to sobie. Jak będę miała 
kłopot z identyfikacją, to będę dzwonić do Pana Wójta. Nie mam co tu obiecywać i 
terminów podawać, że wiele rzeczy będzie zrobionych . Na pewno te rzeczy, które 
zagrażają bezpieczeństwu , te pobocza będziemy obniżać. Będzie bezpieczniej, poza 
tym te drogi nie będą niszczały, nie będzie tych zastoisk wody. W tym Ciołkowie jest 
ta robota niezakończona. Dzisiaj dzwoniłam przed wyjazdem i będzie to robione. 
Jest to w priorytecie, i te zastawki i to wszystko wiąże się z bezpieczeństwem, Zarząd 
musi skierować tu środki. Nie widzę takiego zagrożenia, żeby nie było tej ziemi czy 
pospółki. Pan Wójt deklaruje, że jest źródło pozyskania, więc to powinno być 
zakończone. Powiem też o zastawach i o barierkach. Jest już tam sporo zrobione, 
więc wypadałoby, żeby to skończyć i żeby to w państwa opinii było dobrze 
wykonane. Jeśli chodzi o Psary – dobrze poznałam, bo to było w pierwszym okresie 
mojej pracy w zarządzie i widzę, że ta prawa strona w kierunku Obrytego , to 
przepusty są popoprawiane i woda stoi tylko przy posesjach nieużytkowanych . Ja te 
państwa problemy przekażę Panu Dyrektorowi, ale że tych tematów jest tak dużo, to 
dobrze by było, żeby z przedstawicielem gminy – Panem Wójtem się spotkać jak 
najszybciej i po kolei to wszystko obejrzeć, szczególnie te miejsca, gdzie jest 
zagrożenie. Wychodzi na to, że musimy z państwem ściślej współpracować , żeby te 
uwagi były na bieżąco do nas kierowane. Nie ma przeszkód, żebyśmy się częściej 
spotykali na tych sesjach. Urzędnik jest po to, żeby odbierał uwagi państwa. Nie chcę 
obiecywać, że nagle tu się zrobi wiele. Zwrócimy uwagę na te sprawy, gdzie istnieje 
zagrożenie bezpieczeństwa. 
Jeżeli chodzi o zimowe utrzymanie dróg – to został ogłoszony przetarg i jest 
rozstrzygnięty i będzie zimowym utrzymaniem zajmować się firma Uni-Bud Pana 
Tomasza Paradowskiego . Materiały do urzędu wpłynęły, jest to firma znająca drogi . 
Zależy też wszystko od tego , jaka będzie ta zima, ale mamy zabezpieczenie i 
wszystko ma być dobrze i sprawnie prowadzone. Myślę, że gorzej nie będzie jak w 
ubiegłych latach. Dysponujemy też nową koparką. 
P.Borczyński – tu nie jest słaby kontakt z Zarządem , jest bardzo silny , bo dopóki 
Wójt nie wysłał pisma, to się nic nie ruszyło. Druga sprawa – mamy radnego 
powiatowego, więc powinien składać wnioski i powinien wiedzieć co na naszym 
terenie się dzieje a nie tylko iść dietę wziąć i nic nie robić. 
P.Krysiak – ja z Panem Wójtem się dobrze znam i odwiedza nas często, ale z 
państwem zarząd dróg nie ma takiego kontaktu. Pan Wójt nam zgłasza wszystkie 
uwagi , ale jak państwo bezpośrednio zgłaszacie to jest trochę taki inny wymiar. 
P.Chmiel – my widzimy uszkodzenia, bo znamy teren i wiemy o co chodzi a Pani ich 
nie widzi. Myślę, że to trzeba jechać i zobaczyć. 
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P.Krysiak – wcześniej jeździłam po tych drogach i znam te drogi. Nie mamy tak 
dużo środków, żeby je skierować . Sugestia Zarządu Powiatu jest taka, że sugeruje 
aby był wkład gminy w te większe zadania na drogach powiatowych. 
P.Wójt – dziękujemy, że Pani przyjęła zaproszenie i przyjechała na dzisiejszą sesję. 
Ktoś za drogi jest odpowiedzialny , w zakresie czynności ma objazd dróg i powinien 
do was przynosić te wszystkie uwagi. Ja znam te uwagi , ale my się bardziej 
skupiamy na gminnych drogach. Pan Strzyżewski – poprzedni dyrektor był 
częstszym bywalcem na naszej gminie. Obecny dyrektor był raz w ubiegłym roku, 
przejechali i stwierdzili, że jest dobrze, w innych gminach jest gorzej. Do dziś ich nie 
widziałem. Nie uciekam od współpracy, bo na wiosnę dostałem 5 osób z robót 
publicznych , wycięliśmy krzaki między Obrytem a Skłudami i Psarami . Byłem na 
spotkaniu u Starosty i ustaliliśmy , żeby na każdą gminę dać sprzęt do koszenia i 
wyciąć te krzaki. Ludzie poprzycinali siekierami i to nic nie dało. Wszystko odrosło. 
Drugi temat – musi pani przekazać, że nie da się załatwić poruszania po drogach 
ograniczeniem tonażu, bo ograniczyliście prędkość i tonaż i nie można dojechać. 
Niszczą nam drogi gminne, ja też postawiłem znaki i teraz samochód powyżej 8 ton 
nie powinien dojechać w kierunku Zambsk. Ja bym proponował, żebyście częściej 
przyjechali na naszą gminę a odnośnie ziemi żebyście się skontaktowali z 
nabywcami buchty w Obrytem, bo około 500 ton ziemi chcą oddać. 
P.Przew.RG – będziemy częściej Panią zapraszać. 
P.Krysiak – mam sytuację rodzinną taką, że nie mogę dłużej zostać z Państwem. 
Dziękuję za zaproszenie. Może następnym razem będę miała dla państwa lepsze 
wiadomości. 
 
Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Obryte na  
2012 r. .   
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Skarbnik – wszystkie zmiany były omawiane na posiedzeniach komisji, nowych 
zmian nie ma, więc nie ma potrzeby ich omawiać. 
P.Przew.RG –proszę Przewodniczących Komisji o stanowiska w sprawie projektu 
uchwały. 
P.Mroczkowski Wł.- Komisja Oświaty  jest za podjęciem omawianej uchwały. 
P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem tej  uchwały. 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem tej  uchwały. 
P.Falba– Komisja Budżetowo-Gospodarcza jest za podjęciem tej uchwały. 
Uwag ani pytań nie zgłoszono. 
Przew.RG poprosił P.Skarbnik o odczytanie  uchwały w w/w sprawie. 
P.Skarbnik odczytała uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych(100% obecnych). 
 
Uchwała Nr XXIII/134/2012 w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Obryte 
na 2012 r.  została podjęta. 
 
Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Obryte . 
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P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Skarbnik – na komisjach było omawiane, żadnych zmian nie ma. 
P.Przew.RG –proszę Przewodniczących Komisji o stanowiska  w sprawie projektu 
uchwały. 
P.Mroczkowski Wł.- Komisja Oświaty jest za podjęciem omawianej  uchwały. 
P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem  uchwały. 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem omawianej  uchwały. 
P.Falba– Komisja Budżetowo-Gospodarcza jest za podjęciem tej uchwały. 
 
Uwag ani pytań nie zgłoszono. 
 
P.Przew.RG odczytał  uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych(100% obecnych). 
 
Uchwała Nr XXIII/135/2012 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Obryte  została podjęta. 
 
Ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako 
podstawa obliczania podatku rolnego . 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Wójt – w związku z tym, że podstawa obliczania podatku zmieniła się z 74,18 zł na 
75,86 zł , my po analizie stwierdziliśmy, że zostawiamy na poziomie tego roku czyli 
44 zł za 1 q. Z racji tej, że podstawa urzędowa się zwiększyła, to musimy (nie 
zmieniając stawki) taką uchwałę podjąć. 
P.Przew.RG –proszę Przewodniczących Komisji o opinie  w sprawie projektu 
uchwały. 
P.Mroczkowski Wł.- Komisja Oświaty jest za stawką proponowaną przez Wójta. 
P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa jest też za tą stawką . 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za propozycją Wójta. 
P.Falba  – Komisja Budżetowo-Gospodarcza  jest za stawką 44 zł od 1 q. 
P.Podpora – składam wniosek o obniżenie tej stawki o 4 zł. Sytuacja na wsi nie 
polepszyła się , mała ulga dla rolników nie zaszkodziłaby. 
P.Wójt – proszę żeby Pan Podpora wskazał, czym to uzupełnić. Proszę mi znaleźć w 
budżecie 28.000 zł. 
P.Podpora – ja nie analizowałem budżetu, można było przyjąć taki wariant. Ustalając 
te 44 zł w ubiegłym roku – to była duża podwyżka. 
P.Wójt – można dawać stawki pod publikę niższe, ale nie można takich rzeczy robić, 
bo nasz podatek jest najniższy w okolicy. Tu nie ma z czego opuszczać. Wydatki 
muszą się równać dochodom, z czego ta gmina ma wziąć te dochody. My 
debatujemy nad każdą złotówką, żeby to wszystko spiąć. Jest wniosek, będziecie 
głosować, ja podtrzymuję swoją propozycję. 
 
Za wnioskiem Pana Podpory tj obniżeniem ceny żyta do 40 zł za 1 q głosowało 2 
radnych, 11 radnych było przeciw, 2 radnych wstrzymało się od głosu. 
Wniosek Pana Podpory nie przeszedł. 
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P.Przew.RG odczytał  uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 2 radnych było przeciw, 1 radny 
wstrzymał się od głosu. 
 
Uchwała Nr XXIII/136/2012 w sprawie obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej 
jako podstawa obliczania podatku rolnego została podjęta. 
 
Ad.10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Wójt – w stawkach podatku od nieruchomości przyjęliśmy wzrost o 4% czyli o 
inflację. Wszystkie stawki wzrost o 4%. 
P.Przew.RG –proszę Przewodniczących Komisji o stanowiska  w tej sprawie. 
P.Mroczkowski Wł.- Komisja Oświaty jest za propozycją Pana Wójta. 
P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa jest za propozycją Pana Wójta. 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za propozycją Wójta. 
P.Falba – Komisja Budżetowo-Gospodarcza również jest za propozycją Wójta. 
 
Uwag ani pytań nie zgłoszono. 
 
P.Przew.RG odczytał  uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. 
 
Uchwała Nr XXIII/137/2012 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości została podjęta. 
  
Ad.11.  Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
środków transportowych. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Wójt – analogicznie tak jak w podatku od nieruchomości też wzięliśmy 4%. 
Przedstawię Państwu , ile jest takich samochodów w naszej gminie:  
- samochody ciężarowe o d.m.c. powyżej 3,5 t do 5,5 t – 3 szt. 
- samochody ciężarowe o d.m.c powyżej 5,5 t do 9 t – 5 szt. 
- samochody ciężarowe o d.m.c. powyżej 9 t i poniżej 12 t – 1 szt. 
- samochody ciężarowe o d.m.c. równej lub wyższej 12 t  - 3 osie 3 szt.  oraz  cztery 
osie i więcej – 3 szt. 
- ciągniki siodłowe i balastowe o d.mc. równej lub wyższej 12 t – dwie osie  - 1 szt., 
dwie osie powyżej 31 t – 9 szt. i trzy osie – 1 szt. 
- przyczepy i naczepy, które posiadają d.m.c równą lub wyższą niż 12 t – trzy osie do 
38 t – 6 szt. i trzy osie powyżej 38 t – 4 szt. 
- autobusy powyżej 30 miejsc – 6 szt. było 9 sztuk. 
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Wzrost o 4% daje nam kwotę zbliżoną do wysokości kwoty z 2012 roku. W tym 
podatku mamy największe problemy ze ściągalnością. Co najmniej połowę mamy nie 
zapłacone tego podatku. Rozkładam na raty, ale ta ściągalność jest trudna. 
 
P.Przew.RG –proszę Przewodniczących Komisji o stanowiska  w sprawie projektu 
uchwały. 
P.Mroczkowski Wł.- Komisja Oświaty jest za propozycją przedstawioną przez Pana 
Wójta. 
P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa jest za propozycją przedstawioną przez Pana Wójta. 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za propozycją przedstawioną przez Pana 
Wójta. 
P.Falba– Komisja Budżetowo-Gospodarcza  też jest za propozycją przedstawioną 
przez Pana Wójta. 
 
Uwag ani pytań nie zgłoszono. 
 
P.Przew.RG odczytał  uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych(100% obecnych). 
 
Uchwała Nr XXIII/138/2012 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
środków transportowych została podjęta. 
 
P.Podpora – czy ta uchwała zwalniająca rolników od podatku od nieruchomości  
obowiązuje nadal. 
P.Przew.RG – jest nadal aktualna. Od mieszkań opłat nie będzie. 
 
Ad.12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości 
i porządku na terenie Gminy Obryte. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Dyga T. – Kierownik Referatu Rolnictwa – już w sierpniu ten temat przybliżaliśmy 
państwu. Od 1 lipca 2013 roku wejdzie nowy system gospodarowania odpadami 
komunalnymi. Problem powstał, co robić z umowami, które mamy obecnie  zawarte 
z firmami odbierającymi odpady. Okres wypowiedzenia w umowie jest w 
większości 6 miesięcy. Ten temat musimy pilotować, żeby zdążyć i w czasie 
wypowiedzieć tą umowę. Temat w informacjach zasygnalizowaliśmy , mieliśmy 
przygotować wzory takich wypowiedzeń, ale dzwoniliśmy do Pana prezesa MPK w 
Ostrołęce i temat jest rozważany . O wyniku tej sprawy poinformujemy. To samo 
dotyczy drugiej firmy z Makowa. Proszę się wstrzymać z wysyłaniem tych 
wypowiedzeń. 
Uchwała w sprawie Regulaminu jest jedną z pięciu uchwał, którą Rada Gminy musi 
do końca roku podjąć. Jest to wymóg ustawowy , projekt regulaminu powinien być 
zaopiniowany przez Powiatowego Inspektora Sanitarnego i taką pozytywną opinię 
mamy od Inspektora. Temat był omawiany na komisjach , nie będę tego czytał. 
Proponuję tak, że jak Rada przyjmie ten regulamin, to należałoby wysłać do 
wszystkich sołtysów, żeby mieszkańcy zapoznali się z tym regulaminem. Chodzi tu 
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przede wszystkim o gospodarkę śmieciową, utrzymanie psów i zwierząt 
gospodarskich. 
P.Smyk- w imieniu wszystkich sołtysów, całego społeczeństwa gminy Obryte 
prosimy was, żebyście zrobili na wsiach zebrania , wytłumaczyli , to dla waszego 
dobra. Na lata jest to podejmowane, ja nie potrafię wszystkiego ludziom 
wytłumaczyć. Wtedy będzie łatwo podjąć decyzję i nikt nie będzie miał pretensji. 
Wytłumaczycie ludziom i wysłuchacie jaką opcję by ludzie chcieli. Jest jeszcze czas 
na to. 
P.Przew.RG – takie zebrania planujemy i one się odbędą, ale pewne rzeczy musimy 
podjąć, które wymaga od nas ustawa. Regulamin już obowiązywał od wielu lat, są 
niewielkie zmiany. Proszę Przewodniczących Komisji o stanowiska w sprawie 
projektu uchwały. 
P.Mroczkowski Wł.- Komisja Oświaty jednogłośnie  jest za podjęciem  uchwały. 
P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa jest za  podjęciem tej  uchwały. 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem  uchwały. 
P.Falba– Komisja Budżetowo-Gospodarcza  jest za podjęciem tej uchwały. 
 
P.Przew.RG odczytał  uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych (100%). 
 
Uchwała Nr XXIII/139/2012 w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie Gminy Obryte została podjęta. 
 
Ad.13. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Wójt – ustawa z dnia 1 lipca 2011 roku nakłada na samorządy nowe zadanie, 
nieciekawe dla wszystkich samorządów. Powołują się na dyrektywy unii 
europejskiej. Sprawa nabrała biegu, wszystkie samorządu do tego podchodzą. 
Przybliżę Państwu na czym to wszystko będzie polegało. Nowy system  ma na celu 
uszczelnienie gospodarki śmieciowej. Ustawodawca wskazał nam 4 metody :  
- od zużycia wody, 
- od powierzchni mieszkania, 
- od osoby , 
- od gospodarstwa domowego. 
Ważną sprawą jest czy bierzemy w ten system wszystkich czy tylko nieruchomości 
zamieszkałe. Placówki takie jak szkoły , sklepy, cmentarze , domy letniskowe i inne 
zostawiamy w starym systemie. Na wszystkich szkoleniach mówiono, że dochody z 
opłat za śmieci muszą się równać wydatkom, gminie nie wolno zarobić ani nie wolno 
dołożyć. Teraz płacicie 15 zł od pojemnika 120 l. Na pewno jedna osoba w gminie 
będzie musiała się zająć sprawami administracyjnymi. My tym tematem zajmujemy 
się co najmniej od pół roku. Do końca grudnia tego roku musimy podjąć 
obligatoryjnie 5 uchwał. Analizowaliśmy różne warianty. Na początku było 16 zł od 
osoby. Musieliśmy też wybrać składowisko, gdzie nasza gmina będzie należała. 
Jesteśmy przydzieleni do rejonu Ostrołęka. Poźniej  ta cena spadała, doszliśmy 
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jednak do wniosku, że dla nas najlepszym rozwiązaniem byłaby opłata od 
gospodarstwa domowego. Przeciętny obywatel wytwarza od 220 do 350 kg śmieci 
rocznie ,w środowisku wiejskim to jest mniej. U nas wychodzi średnio 4,2 osoby na 
gospodarstwo domowe. To wychodziłoby ok. 30 zł od gospodarstwa domowego. 
Opłata od gospodarstwa domowego niejako wspiera rodziny wielodzietne. Na dzień 
dzisiejszy mamy podpisanych 900 umów na odbiór śmieci , 120 śmieci nie wytwarza. 
Nie możemy najpierw ogłosić przetargu a później dopiero ustalać stawki, bo tak nie 
można. Dla firm to jest dobrze, bo będą wiedziały jakie stawki dana gmina przyjęła. 
Na pewno będzie drożej niż jest w tej chwili, musimy pokryć koszty systemu. Temat 
jest nieciekawy , nikt by nie chciał tego wprowadzać. To nie jest wymysł Wójta czy 
rady , tylko odgórny. Odwrotu od tematu nie ma, musimy podjąć uchwałę , póki jest 
jeszcze trochę czasu na to. Uchwała musi wejść w życie od 1 stycznia 2013 r. 
Wprowadzamy możliwość segregacji . Każdy z Państwa musi zadeklarować, czy 
będzie oddawał śmieci zmieszane czy  segregowane. Sprawa pojemników należy do 
właściciela nieruchomości. Do segregacji trzeba mieć co najmniej 3 sztywne 
pojemniki i 3 worki. Te ceny spadają, ale nie może być ustalona stawka za niska, bo 
nikt nie złoży do Obrytego oferty. Gmina od 1 lipca musi wejść w ten nowy system. 
Zebrania będą, ale trzeba wyjść z czymś konkretnym. Pojadę na zebranie i powiem, 
że będzie 30 czy 40 zł a to nie Wójt ,tylko rada decyduje o stawkach. Na pewno nie 
wstrzelimy się w tą kwotę, którą zaoferuje firma. Jak już będziemy wiedzieć, to 
zrobimy zebrania i poinformujemy mieszkańców. Na pewno pracownicy gminy 
pójdą do każdego domu, bo deklaracje nie wszyscy będą potrafili wypełnić i musi ta 
deklaracja szybko wrócić do gminy. Ja muszę mieć czas na przeprowadzenie 
przetargu. Gminy na pewno będą zaniżać te stawki i może to dobrze, bo jak byłoby 
odwrotnie, to stawki byłyby dużo większe. Zabezpieczyliśmy pewną kwotę w 
budżecie na gospodarkę odpadami. 
P.Smyk – powiedział pan, że pojemnik na śmieci należy do właściciela, ale my nie 
wiemy kto wygra przetarg i jaki pojemnik musimy zakupić. 
P.Wójt – trzeba z tym zaczekać do rozstrzygnięcia przetargu. Wystąpiliśmy do 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska z wnioskiem o dofinansowanie na 
utworzenie punktów selektywnego odbierania odpadów, wniosek przeszedł, 
dostaliśmy 9.000 zł , te pojemniki zakupimy , to będzie 8 zestawów po trzy 
pojemniki. Później się zastanowimy, gdzie je postawić. Nie będzie takiej możliwości, 
że ktoś zadeklaruje śmieci  segregowane a będzie oddawał zmieszane. 
P.Dyga T. – my te śmieci odbierzemy, ale ta osoba otrzyma decyzję, że oddaje śmieci 
inne niż zadeklarował i będzie musiał dopłacić tą różnicę. 
 
P.Przew.RG –proszę Przewodniczących Komisji o stanowiska  w tej sprawie. 
P.Mroczkowski Wł.- Komisja Oświaty jednogłośnie opowiedziała się za opłatą od 
gospodarstwa domowego , nie wskazano stawki opłaty od kosza. Były dwie 
propozycje 35 zł i 25 zł , żadna z nich nie uzyskała większości głosów. 
P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa przegłosowało stawki 25 zł od gospodarstwa  i 18 zł  
śmieci segregowane. 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna ustaliła 18 zł segregowane i 25 zł zmieszane. 
P.Falba – Komisja Budżetowo-Gospodarcza przegłosowała stawki 25 zł od 
zmieszanych i 18 zł od segregowanych. 
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P.Podpora – będą pracownicy gminy rozmawiali z mieszkańcami na temat 
regulaminu , będą wyjaśniać, tłumaczyć.  W mojej ocenie dobrze byłoby, żebyśmy 
tego punktu nie podejmowali dzisiaj. Ciężko nam jest wytłumaczyć ludziom, 
dlaczego stawka 25 zł ma być jak było do tej pory 15 zł. Termin mamy do końca 
roku. 
P.Wójt – punktu wycofać nie możemy , bo porządek już został przyjęty. Moim 
zdaniem lepiej tego nie robić. Proszę o inne propozycje i musimy od czegoś zacząć, 
bo nigdy nie ustalimy tej stawki. 
P.Przew.RG – nie wyobrażam sobie takiej sytuacji, żeby wejść do każdego , 
przedstawić mu regulamin i oczekiwać propozycji stawek. To jest nierealne do 
wykonania. 
P.Podpora – to jest trudny temat. My podejmując stawkę dzisiaj wskazujemy firmie, 
ile ona zarobi. Wejdzie na BIP, zobaczy stawki i taką ofertę złoży, żeby pasowała do 
tych stawek. Uchwałę podejmujemy nie na rok, my możemy obciążyć mieszkańców  
gminy potężnymi kosztami . Konsultacja z mieszkańcami w tej sprawie byłaby 
wskazana. W wielu gminach ankiety są przeprowadzane. 
P.Przew.RG – my ustalimy jakieś stawki, ale nie wiemy czy one będą obowiązywały, 
bo one mogą być wyższe lub niższe w zależności od firmy , jaka wejdzie na naszą 
gminę i od ceny. Jak ustalimy niską stawkę, to nikt nie będzie chciał wejść. 
P.Podpora – nie wierzę w to, żeby ktoś nie wystartował do przetargu. Jest duża 
konkurencja w tej branży. Nie znając stawki może wstawiliby niższą cenę niż wtedy 
gdy stawki będą znali. 
P.Smyk – ta stawka od gospodarstwa domowego może byłaby najlepsza, daliście 
informacje do ludzi i poszło to jako tzw. „kule”, żeby wybrali wariant, czy to nikt nie 
podważy. 
P.Wójt – to nie jest konsultacja, odbiegamy od tematu. Każdego oferenta, który 
będzie przystępował do przetargu obowiązuje ustawa o zamówieniach publicznych . 
Jeżeli nikt się do nas nie zgłosi, to musimy jeszcze raz ponowić przetarg i później 
niestety musimy podnieść tą stawkę. Niech ta stawka, którą dzisiaj podejmiemy 
będzie za duża, to my później uchwałą obniżamy ją. W intencji Wójta nie jest 
zarabiać. Można tą stawkę zmniejszać , ale można również zwiększać. 
P.Smyk – ludzie mówią, że gmina chce na tym zarobić. 
P.Wójt – będą stawki podjęte, ustalimy terminy zebrań i wszystko wyjaśnimy. 
P.Chmiel – myślę, że ta stawka , co proponują komisje nie jest za wysoka. Oby tylko 
się utrzymała. Nie możemy iść całkowicie w dół , bo nikt do nas nie przyjdzie. Teraz 
płacimy od kosza i musi nam to wystarczyć, natomiast później tych śmieci może być 
więcej, jak będziemy płacić od gospodarstwa domowego. 
P.Dyga T. – jak rada wcześniej ustali te stawki, to wcześniej będzie można ogłosić 
przetarg . Na początku roku firmy zawsze szukają roboty, więc mogą być niższe te 
stawki niż gdy przetarg ogłosimy później.  
P.Borczyński – proponuję, żeby te stawki jednak obniżyć o 1 zł czyli 24 zł od śmieci 
zmieszanych i 17 zł od segregowanych. 
P.Podpora – lepiej byłoby przyjąć  stawki 15 zł – segregowane i 20 zł – zmieszane. Jak 
będą za niskie, to podniesiemy. Taki wniosek składam. 
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P.Skoczylas – w tej chwili jest zawartych 900 umów z mieszkańcami i płacimy 15 zł 
za kosz i jakoś im się opłaci. Propozycja Pana Wójta była 35 zł , radni na komisjach 
trochę zeszli z tych stawek . Ja proszę o rozważne głosowanie . 
P.Przew.RG – za niskich opłat też nie możemy ustalić, żeby nie zostać z niczym. 
Trzeba realnie na to patrzeć. 
P.Borczyński – te stawki, które tu ustalimy nie mają większego znaczenia. Będą takie 
stawki , jakie wyjdą z przetargu. 
P.Podpora – myślę, że ta stawka 15 zł i 20 zł to jest naprawdę rozsądna. 
 
Za wnioskiem  Pana Borczyńskiego , żeby ustalić stawki 24 zł od śmieci zmieszanych 
i 17 zł od segregowanych głosowało 10 radnych, 5 radnych było przeciw. 
Wniosek przeszedł, więc nie głosowano już wniosku Pana Podpory. 
 
P.Przew.RG odczytał  uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 10 radnych, 4 radnych było przeciw, 1 radny 
wstrzymał się od głosu. 
 
Uchwała Nr XXIII/140/2012 w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty została 
podjęta. 
 
Godz. 14.53 – Przewodniczący Rady Gminy zarządził 10-minutową przerwę. 
Godz. 15.03 – Przewodniczący Rady Gminy  wznowił obrady Sesji. 
 
Ad.14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia terminu, częstotliwości i trybu 
uiszczania opłat za gospodarowanie  odpadami komunalnymi. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Dyga T.  – jest to uchwała techniczna związana z wcześniejszymi uchwałami. W tej 
uchwale Rada Gminy określa termin wnoszenia opłat, częstotliwość i tryb 
wnoszenia. Na komisjach temat był omawiany i radni proponują, żeby wnosić te 
opłaty co miesiąc (w pierwszej wersji było co kwartał) . Termin wnoszenia – do 20 
dnia każdego miesiąca. Tryb wnoszenia – do kasy urzędu Gminy lub  w Banku 
przelewem na rachunek bankowy Urzędu Gminy. 
P.Wójt – jeśli opłatę wniesiemy do gminy, to nie będzie żadnych prowizji. Jeżeli 
będzie płacone w banku, być może, że sobie naliczą prowizję. My jeszcze z Bankiem 
będziemy rozmawiać w tej sprawie. 
P.Przew.RG –opłatę ustalamy co miesiąc, ale jeżeli ktoś będzie chciał zapłacić za 
kwartał czy za więcej miesięcy, to będzie mógł zapłacić. Proszę Przewodniczących 
Komisji o stanowiska  w sprawie projektu uchwały. 
P.Mroczkowski Wł.- Komisja Oświaty jest za podjęciem  uchwały. 
P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem  uchwały. 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem uchwały. 
P.Falba– Komisja Budżetowo-Gospodarcza jest za podjęciem tej uchwały. 
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P.Przew.RG odczytał  uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych(100% obecnych). 
 
Uchwała Nr XXIII/141/2012 w sprawie ustalenia terminu, częstotliwości i trybu 
uiszczania opłat za gospodarowanie  odpadami komunalnymi została podjęta. 
 
Ad.15. Podjęcie uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty  za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 
nieruchomości. 
 
P.Przew. RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Dyga T. – Rada Gminy zgodnie z Ustawą zobowiązana jest również taką uchwałę 
podjąć, ponieważ wszyscy mieszkańcy będą musieli taką deklarację złożyć, termin 
złożenia pierwszej deklaracji – 31 stycznia 2013 roku. W tym wzorze deklaracji każdy 
właściciel musi się określić, jaki wariant będzie stosował, czy będą to odpady 
zmieszane czy wyselekcjonowane. Przy segregacji trzeba wiedzieć na czym ta 
segregacja polega , wiąże się to z dodatkowym wydatkiem, ponieważ trzeba mieć 
pojemniki na odpady wyselekcjonowane. Przy selekcji to trzeba mieć minimum 4      
a nawet 5 pojemników. Deklarację każdy musi złożyć obowiązkowo. Jeżeli ktoś nie 
złoży , to gmina mu wyda decyzję z urzędu i naliczy mu opłatę tą wyższą. Opłata 
jest tak traktowana jak podatek, więc wszyscy musimy ją płacić. 
P.Podpora – to znaczy , że do lipca oddajemy śmieci po staremu i w tym czasie 
składamy deklarację. 
P.Dyga T. – tak. 
P.Przew.RG –do każdego domu ma dotrzeć pracownik z taką deklaracją do końca 
stycznia, żeby każdy taką deklarację wypełnił i się określił, jakie śmieci będzie 
oddawał.  
P.Postek – co jest rozumiane pod pojęciem gospodarstwo domowe. 
P.Przew.RG – uchwała to określa. 
P.Dyga T. – pod pojęciem gospodarstwo domowe rozumie się wszystkie osoby 
spokrewnione lub niespokrewnione zamieszkałe stale na danej nieruchomości, 
utrzymujące się wspólnie. 
P.Przew.RG - proszę Przewodniczących Komisji o stanowiska  w sprawie projektu 
uchwały. 
P.Mroczkowski Wł.- Komisja Oświaty jest za podjęciem omawianej  uchwały. 
P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem  uchwały. 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem  uchwały. 
P.Falba– Komisja Budżetowo-Gospodarcza jest za podjęciem tej uchwały. 
 
P.Przew.RG odczytał  uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych(100% obecnych). 
 
Uchwała Nr XXIII/142/2012 w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty  za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 
została podjęta. 
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Ad.16. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowania  tych odpadów,  w zamian za uiszczoną przez 
właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Dyga T. – każda zebrana ilość odpadów komunalnych będzie odbierana, 
planujemy aby częstotliwość odbioru była raz w miesiącu. Będzie opracowany 
harmonogram odbioru odpadów zarówno zmieszanych jak i wyselekcjonowanych. 
Uchwała określa też zasady odbierania zużytego sprzętu elektrycznego i innych 
rodzajów odpadów. 
P.Przew.RG – czy w worku po nawozach śmieci zostaną odebrane. 
P.Dyga T. – nie , muszą być w worku na śmieci. 
P.Wiśniewski – jeżeli od drogi głównej jest utwardzona droga do gospodarstwa i jest 
ok. 200 m , czy będą dojeżdżać po te śmieci. 
P.Wójt – to już jest sprawa techniczna. 
P.Dyga T. – takie sprawy trzeba zamieścić w specyfikacji do przetargu. 
P.Podpora – czy firma odbierająca odpady  będzie mogła zawrzeć umowę z 
rolnikiem. 
P.Dyga T. – nie , tylko z nieruchomościami niezamieszkałymi firma będzie mogła 
zawrzeć odrębną umowę. 
P.Nieścior – radca prawny – w warunkach specyfikacji można umieścić zapis, że 
firma ma zabezpieczyć pojemniki na śmieci dla mieszkańców. 
P.Przew.RG –proszę Przewodniczących Komisji o stanowiska  w sprawie projektu 
uchwały. 
P.Mroczkowski Wł.- Komisja Oświaty jest za podjęciem omawianej  uchwały. 
P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem  uchwały. 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem omawianej  uchwały. 
P.Falba– Komisja Budżetowo-Gospodarcza jest za podjęciem tej uchwały. 
 
P.Przew.RG odczytał  uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych(100% obecnych). 
 
Uchwała Nr XXIII/143/2012w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 
zagospodarowania  tych odpadów,  w zamian za uiszczoną przez właściciela 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi została podjęta. 
 
Ad.17. Podjęcie uchwały w sprawie zgłoszenia przedstawiciela Gminy Obryte do 
składu Powiatowej Rady Zatrudnienia w Pułtusku na kadencję lat 2012-2016. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
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P.Przew.RG – kończy się kadencja naszego przedstawiciela Gminy Obryte do składu 
Powiatowej Rady Zatrudnienia w Pułtusku, musimy wybrać taką osobę na 
nadchodzącą kadencję. Czy są jakieś propozycje. 
P.Król – zgłaszam kandydaturę Pana Jana Mroczkowskiego – Wójta Gminy. 
P.Podpora – zgłaszam kandydaturę obecnego przedstawiciela Pana Lecha Smyka. 
P.Przew.RG – czy kandydaci wyrażają zgodę na kandydowanie. 
P.Smyk – wyrażam zgodę. 
P.Wójt – wyrażam zgodę. 
Za kandydaturą Pana Jana Mroczkowskiego na przedstawiciela Gminy Obryte do 
składu Powiatowej Rady Zatrudnienia w Pułtusku na kadencję lat 2012-2016 
głosowało 9 radnych, 4 radnych było przeciw, 2 radnych wstrzymało się od głosu. 
W związku z tym, że kandydatura przeszła, odstąpiono od głosowania nad drugą 
kandydaturą 
P.Przew.RG odczytał  uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 9 radnych, 4 radnych było przeciw, 2 radnych 
wstrzymało się od głosu. 
 
Uchwała Nr XXIII/144/2012 w sprawie zgłoszenia przedstawiciela Gminy Obryte do 
składu Powiatowej Rady Zatrudnienia w Pułtusku na kadencję lat 2012-2016 została 
podjęta. 
 
Ad.18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii w przedmiocie zmiany 
nazwy miejscowości Nowy Gródek na nazwę Gródek Nowy. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Sekretarz – nazwy miejscowości Gródek Nowy i Zambski Stare są w Głównym 
Urzędzie Statystycznym inne niż w rzeczywistości. Dlatego chcemy to wyprostować 
i uregulować, żeby te nazwy były jednakowe. 
P.Przew.RG –były przeprowadzone konsultacje na ten temat z mieszkańcami. Proszę 
Przewodniczących Komisji o stanowiska  w sprawie projektu uchwały. 
P.Mroczkowski Wł.- Komisja Oświaty jest za podjęciem omawianej  uchwały. 
P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem  uchwały. 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem uchwały. 
P.Falba– Komisja Budżetowo-Gospodarcza jest za podjęciem uchwały. 
P.Przew.RG odczytał  uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych(100% obecnych). 
 
Uchwała Nr XXIII/145/2012 w sprawie wyrażenia opinii w przedmiocie zmiany 
nazwy miejscowości Nowy Gródek na nazwę Gródek Nowy została podjęta. 
 
Ad.19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii w przedmiocie zmiany 
nazwy  miejscowości  Stare Zambski na nazwę Zambski Stare. 
 
P.Przew.RG –ta uchwała jest identyczna do poprzedniej, nie ma już co wyjaśniać. 
Proszę Przewodniczących Komisji o stanowiska  w sprawie projektu uchwały. 
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P.Mroczkowski Wł.- Komisja Oświaty jest za podjęciem omawianej  uchwały. 
P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem  uchwały. 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem uchwały. 
P.Falba– Komisja Budżetowo-Gospodarcza jest za podjęciem tej uchwały. 
 
P.Przew.RG odczytał  uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych(100% obecnych). 
 
Uchwała Nr XXIII/146/2012 w sprawie wyrażenia opinii w przedmiocie zmiany 
nazwy  miejscowości  Stare Zambski na nazwę Zambski Stare została podjęta. 
 
Ad.20. Ocena wykorzystania środków budżetowych przez  Ochotnicze Straże 
Pożarne. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Wójt – na straże pożarne w roku 2012 był zaplanowany budżet w wysokości 59.500 
zł, na dzień dzisiejszy jest wykorzystane 43.802 zł, pozostało ok. 15.000 zł . Na zakup 
materiałów i wyposażenia wydano 26.000 zł, na energię wydano 10.000 zł, na zakup 
usług pozostałych 1.200 zł oraz różne opłaty i składki – 8.000 zł. W tym roku 
zakupiono z tych środków 17 mundurów wyjściowych na kwotę 9.564 zł, z czego 
dotację otrzymaliśmy w kwocie 3.500 zł. Razem w latach 2011-2012 wydaliśmy na 
mundury 19.000 zł, w tym 7.000 zł dotacji . W 2012 roku zakupiliśmy oleju 
napędowego ok. 1000 l i 150 l benzyny. W ubiegłym roku było zakupione 2 pompy 
za dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego. 
 
Ad.21. Ocena przygotowania gminy do okresu zimowego. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Wójt – do końca grudnia obowiązuje przetarg na 2012 rok w zakresie odśnieżania 
dróg. Lepiej , żeby nie było tego odśnieżania. Jeżeli chodzi o zabezpieczenie olejowe 
w gminie i w poszczególnych szkołach , tak jest zrobione, że ten zapas oleju jest do 
końca roku. Ogłosiliśmy przetarg na olej, wczoraj się odbył, najniższa cena - 3,69 zł. 
Były dwie jednakowe oferty, więc zwróciliśmy się do oferentów o dodatkowe 
upusty. Ogłosiliśmy też przetarg na utrzymanie zimowe dróg. Nie mamy już 
środków na żwirowanie dróg, jak również na olej napędowy do równiarki gminnej. 
P.Skarbnik musi jakieś środki znaleźć i przenieść na utrzymanie dróg. Utrzymaniem 
zimowym dróg będzie zajmowała się firma i dodatkowo będzie wykorzystywana 
gminna równiarka. Wydaje mi się, że jesteśmy przygotowani do zimy. 
 
Ad.22. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Wójt – 1)dot. zapyt. P.Wiśniewskiego – podjąłem takie działania, że wziąłem firmę 
i okazało się, że są pewne trudności. W tym roku tego nie wykonam. Koszt założenia 
lamp byłby niewielki, tam jest problem z nośnikami(słupami). Temat do 
rozwiązania, ale nie w tym roku. 2) dot. zapyt. P.Łojka – nieruchomość w Sokołowie 
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została sprzedana, więc co najmniej dwa przystanki zrobimy w tym rejonie. Koszt 
przystanku to ok. 4.000 zł. 

Ad.23. Wolne wnioski i informacje. 

P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom:    

P.Smyk – jak było ze sprzedażą buchty. Kto to sprzedał gmina czy ci poprzedni 
właściciele .                                                                                                                       
P.Wójt – gmina tego nie sprzedawała, to była transakcja między dwoma osobami 
fizycznymi. To była współwłasność dwóch osób, powierzchnia – 0.35 ha. Zostało to 
sprzedane za 180.000 zł. , z tego został wpłacony podatek do gminy w kwocie 53.000 
zł. Mają tam być rozbierane samochody. Cały plac jest porządkowany i powstanie 
hala 400 m.                                                                                                             
P.Borczyński – dziękuję Panie Wójcie za założone światło w Rozdziałach , to ludzi 
wprowadziłeś w XX wiek. Trzeba jeszcze utwardzić drogę i zakupić 3 przystanki 
(Rozdziały, Gostkowo i Kalinowo),dzieci stoją na drogach bez przystanków i mokną. 
P.Wójt – sukcesywnie będziemy to realizować.                                                         
P.Smyk – czy Pan Wójt przewidział paczki dla sołtysów na choinkę.                     
P.Wójt – tak jak co roku. Korzystając z tego ,że dzisiaj są imieniny Andrzeja a wśród 
radnych i sołtysów mamy Andrzejów ,składam życzenia dużo zdrowia, szczęścia i 
dobrej współpracy z gminą. 

Ad.24. Zakończenie obrad. 

Godz. 15.40 – Pan Przewodniczący Rady Gminy – zamykam posiedzenie  XXIII Sesji 
Rady Gminy Obryte. 
 
 Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
Protokolant: 
 
/Zofia Bala/ 
        Przewodniczący Rady Gminy 
 
                          /Krzysztof Oleksa/ 
 


